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WRZ.0002.2.2025 

 

Protokół nr X/25 

z obrad sesji Rady Powiatu Wodzisławskiego 

w dniu 27 marca 2025 roku 

 

Sesja Rady Powiatu Wodzisławskiego rozpoczęła się w dniu 27 marca 2025 roku o godz. 

14:00. Miejscem obrad była sala Powiatowego Centrum Konferencyjnego w Wodzisławiu 

Śląskim, przy ul. Pszowskiej 92a. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz otworzył sesję i na podstawie listy 

obecności stwierdził wymagane quorum. W sesji uczestniczyło 25 radnych. Lista obecności 

radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przywitał wszystkich zaproszonych 

gości, Komendanta Powiatowego Policji w Wodzisławiu Śląskim insp. Pana Dariusza Zajdę, 

Naczelnika Wydziału Prewencji Pana Artura Szweda oraz Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Wodzisławiu Śląskim st. bryg. Pana Jacka Filasa, a także  

obecnych na sesji pracowników Starostwa oraz kierowników jednostek organizacyjnych.  

Ad. 2  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że porządek obrad 

wraz z materiałami na sesję został przesłany radnym drogą elektroniczną poprzez program 

„eSesja”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przyjęcie wniosków o zmianę porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z obrad IX sesji Rady Powiatu. 

4) Informacja Prokuratora Rejonowego o stanie przestępczości i jej zwalczaniu w Powiecie 

Wodzisławskim. 

5) Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji za 2024 rok oraz 

informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w Powiecie Wodzisławskim. 

6) Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz 

Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego za 2024 rok. 

7) Ocena stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego w Powiecie Wodzisławskim: 

a) informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Wodzisławiu 

Śląskim o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego Powiatu w 2024 roku, 
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b) informacja Starosty Wodzisławskiego o stanie bezpieczeństwa przeciwpowodziowego 

w Powiecie Wodzisławskim w 2024 roku, 

c) informacja Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie o retencji wód na 

terenie Powiatu Wodzisławskiego w szczególności możliwości budowy zbiorników 

retencyjnych na wodach Lubomki, Lesznicy oraz Nacyny w celu ograniczenia skutków 

powodzi, 

d) projekt uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego 

i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu Wodzisławskiego. 

8) Sprawozdania: 

a) Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od IX sesji, 

b) z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat Wodzisławski. 

9) Rozpatrzenie projektów uchwał w następujących sprawach: 

a) środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, 

b) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/89/2024 z dnia 19 grudnia 

2024 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2025 rok wraz 

z załącznikami, 

c) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/88/2024 z dnia 19 grudnia 

2024 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wodzisławskiego na 

lata 2025-2041, 

d) przyjęcia apelu do Prezesa Rady Ministrów w sprawie wsparcia finansowego Szpitala 

Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim oraz podjęcie szeregu pilnych działań w celu 

uzdrowienia systemu ochrony zdrowia w Polsce, 

e) ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Powiatu 

Wodzisławskiego dla publicznych i niepublicznych szkół i placówek prowadzonych przez 

osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego. 

10) Interpelacje i zapytania radnych. 

11) Wnioski i oświadczenia radnych. 

12) Informacje bieżące. 

13) Zamknięcie obrad X sesji. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zgłosił wniosek formalny o zmianę 

porządku obrad poprzez wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr IX/102/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 30 stycznia 2025 r., 

jako pkt 9f oraz projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/103/2025 Rady Powiatu 

Wodzisławskiego z dnia 30 stycznia 2025 r., jako pkt 9g.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania w sprawie 

zmiany porządku obrad poprzez wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr IX/102/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 30 stycznia 2025 r. jako pkt 9f.  

W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem głosowało 25 radnych, bez 

głosów przeciwnych, bez głos wstrzymujący się. Wynik imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. Projekt został wprowadzony do porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania w sprawie 

zmiany porządku obrad poprzez wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr IX/103/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 30 stycznia 2025 r. jako pkt 9g. 

W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem głosowało 25 radnych, bez 

głosów przeciwnych, bez głos wstrzymujący się. Wynik imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. Projekt został wprowadzony do porządku obrad.  

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawiał się następująco: 

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2) Przyjęcie wniosków o zmianę porządku obrad. 

3) Przyjęcie protokołu z obrad IX sesji Rady Powiatu. 

4) Informacja Prokuratora Rejonowego o stanie przestępczości i jej zwalczaniu w Powiecie 

Wodzisławskim. 

5) Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji za 2024 rok oraz 

informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w Powiecie Wodzisławskim. 

6) Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz 

Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego za 2024 rok. 

7) Ocena stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego w Powiecie Wodzisławskim: 

a) informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Wodzisławiu 

Śląskim o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego Powiatu w 2024 roku, 

b) informacja Starosty Wodzisławskiego o stanie bezpieczeństwa przeciwpowodziowego 

w Powiecie Wodzisławskim w 2024 roku, 

c) informacja Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie o retencji wód na 

terenie Powiatu Wodzisławskiego w szczególności możliwości budowy zbiorników 

retencyjnych na wodach Lubomki, Lesznicy oraz Nacyny w celu ograniczenia skutków 

powodzi, 

d) projekt uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego 

i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu Wodzisławskiego. 

8) Sprawozdania: 

a) Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od IX sesji, 

b) z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat Wodzisławski. 

9) Rozpatrzenie projektów uchwał w następujących sprawach: 
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a) środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, 

b) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/89/2024 z dnia 19 grudnia 

2024 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2025 rok wraz 

z załącznikami, 

c) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/88/2024 z dnia 19 grudnia 

2024 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wodzisławskiego na 

lata 2025-2041, 

d) przyjęcia apelu do Prezesa Rady Ministrów w sprawie wsparcia finansowego Szpitala 

Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim oraz podjęcie szeregu pilnych działań w celu 

uzdrowienia systemu ochrony zdrowia w Polsce, 

e) ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Powiatu 

Wodzisławskiego dla publicznych i niepublicznych szkół i placówek prowadzonych przez 

osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego. 

f) zmiany Uchwały Nr IX/102/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 30 stycznia 

2025 r. 

g) zmiany Uchwały Nr IX/103/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 30 stycznia 

2025 r. 

10) Interpelacje i zapytania radnych. 

11) Wnioski i oświadczenia radnych. 

12) Informacje bieżące. 

13) Zamknięcie obrad X sesji. 

Wobec braku innych zgłoszonych wniosków do porządku obrad Przewodniczący Rady 

Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do jego realizacji. 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, iż protokół z IX sesji 

z dnia 30 stycznia 2025 roku został przygotowany i wyłożony w statutowym terminie. Uwag 

do protokołu nie zgłoszono. Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz 

przystąpił do przeprowadzenia głosowania imiennego nad przyjęciem protokołu.  

W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem głosowało 25 radnych, bez 

głosów przeciwnych, bez głos wstrzymujący się. Wynik imiennego głosowania stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

Protokół Nr IX/25 z obrad IX sesji Rady Powiatu Wodzisławskiego w dniu 30 stycznia 2025 

roku został jednogłośnie przyjęty. 
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Ad. 4 

Informacja Prokuratora Rejonowego o stanie przestępczości i jej zwalczaniu w Powiecie 

Wodzisławskim stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że zgodnie z art. 72 § 1 

ustawy z dnia 28 stycznia 2016 roku o prokuraturze (tj. Dz. U. z 2021 roku, poz. 66 ze zm.) 

prokurator rejonowy przedkłada informację o stanie przestępczości i jej zwalczaniu w 

Powiecie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że w związku 

z czynnościami służbowymi Prokurator Rejonowy Pan Rafał Figura będzie nieobecny na sesji, 

dlatego ewentualne pytania zostaną przekazane pisemnie w celu udzielenia odpowiedzi. 

Rada Powiatu zapoznała się z powyższą informacją. 

Ad. 5 

Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji za 2024 rok oraz informacja 

o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego w Powiecie Wodzisławskim stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przywitał przybyłą na dzisiejszą sesję 

Poseł Panią Gabrielę Lenartowicz. Powiedział, że po zakończeniu obecnego punktu udzieli jej 

głosu. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że 

sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Bezpieczeństwa i Porządku, 

a także przez Komisję Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu. 

Komendant Powiatowy Policji w Wodzisławiu Śląskim Pan Dariusz Zajda przedstawił 

sprawozdanie z działalności za 2024 rok oraz informację o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego w Powiecie Wodzisławskim. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zauważył, że przygotowanie tak 

obszernego materiału w tak krótkim czasie z pewnością kosztowało wiele wysiłku. Następnie 

zwrócił uwagę na wspomnianą przez Komendanta Powiatowego Policji Pan Dariusza Zajdę 

profilaktykę, która jest naprawdę imponująca i zaskakująca. W ubiegłym roku Zespół ds. 

Profilaktyki społecznej, Nieletnich i Patologii przeprowadził 682 spotkania profilaktyczne, 

w których udział wzięło prawie 25 000 osób. Jest to o 433 spotkania oraz 15 000 osób więcej 

niż w roku 2023. Powiedział, że wszystkie te spotkania w kontaktach z młodzieżą robią swoje, 

jeżeli chodzi o poziom uświadamiania oraz zachowania się. Podziękował Komendzie Policji za 
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angażowanie się w działania społeczne. Dodał, że mimo ograniczonych zasobów kadrowych, 

bowiem przy 284 etatach aż 26 wakatów jest wolnych, zakres dokonań jest imponujący. 

Podziękował w imieniu wszystkich za bardzo owocną i dynamiczną pracę, zauważalną 

również w porównaniu z rokiem ubiegłym. Następnie zapytał, czy w Powiecie zauważalna 

jest obecność przestępstw kryminalnych popełnianych przez obcokrajowców, które są często 

publikowane na forum ogólnopolskim, i czy mają one istotne znaczenie. 

Komendant Powiatowy Policji w Wodzisławiu Śląskim Pan Dariusz Zajda powiedział, że ze 

względu na to, że obcokrajowcy pojawiają się w coraz większej liczbie na terenie całego kraju 

utworzono kilkuosobowy zespół w wydziale kryminalnym, który zajmuje się tym tematem. 

Poinformował, że w powiecie wodzisławskim nie ma żadnego dynamicznego wzrostu czy 

praktycznie w ogóle wzrostu, jeżeli chodzi o przestępczość popełnianą przez obcokrajowców. 

Dodał, że temat jest na bieżąco monitorowany, gdyż w skali województwa i kraju zjawisko to 

budzi pewne obawy i wymaga szczególnej uwagi. 

Radny Pan Ryszard Zalewski powiedział, że ma dwa pytania. Pierwsze dotyczy kwestii 

wzrostu bójek i pobić. Zapytał, czy jest to zjawisko jednorazowe, czy może w porównaniu do 

lat ubiegłych faktycznie odnotowano zwiększoną liczbę tego typu zdarzeń w ostatnim roku. 

Ponadto zapytał, czy wzrost ten dotyczy konkretnych rejonów lub jest związany z jakimiś 

konkretnymi wydarzeniami. Drugie pytanie dotyczy nocnych wyścigów. Dodał, że mieszkańcy 

również sygnalizują ten problem. Wspomniał, że mieszka w Wodzisławiu Śląskim i czasami 

zdarza się, że w nocy słychać głośne odgłosy samochodów. Dodał, że przypuszcza, iż wraz 

z poprawą pogody takich sytuacji będzie więcej. Zauważył, że samochody te wyposażone są 

w mocne silniki. Powiedział, że nie wie dokładnie gdzie odbywają się wyścigi. Zapytał, czy jest 

to temat do opanowania, czy są z tym problemy.  

Komendant Powiatowy Policji w Wodzisławiu Śląskim Pan Dariusz Zajda odniósł się do 

pierwszego pytania i powiedział, że jeżeli chodzi o bójki i pobicia jest faktycznie wzrost tego 

rodzaju przestępstw, ale nie jest to tak, że jest jedno miejsce i w jednym miejscu dochodzi do 

pobić. Po prostu tych przestępstw odnotowano w 2024 roku więcej niż w 2023 roku. Dodał, 

że jeżeli Radny Pan Ryszard Zalewski życzy sobie, to pogłębi temat i przygotuje dokładną 

analizę tego typu przestępstw, którą prześlę na maila bądź do rady powiatu, ale nie ma nic 

niepokojącego w tej kwestii. Natomiast jeżeli chodzi o wyścigi nocne z reguły jest tak, że po 

pierwsze jest mało policjantów w ruchu drogowym. W chwili obecnej są cztery wakaty. 

Powiedział, że chciałby, aby każde niebezpieczne skrzyżowanie, rondo i przejście dla 

pieszych, co już niejednokrotnie powtarzał, było monitorowane policją i reagowano na każde 

przestępstwo bądź wykroczenia, ale jest to niemożliwe. Poinformował, że wpłynęło kilka 

zgłoszeń o wyścigach, jednak żadne zgłoszenia nie potwierdziły się. Zauważył, że osoby 

biorące udział w wyścigach przemieszczają się. Dlatego tak naprawdę nie wiadomo gdzie 

pojechać, czy w miejsce, gdzie jest zgłoszenie czy trochę dalej w lewo, a może trochę dalej 

w prawo. Następnie odniósł się do Radnego Pana Ryszarda Zalewskiego i powiedział, że 
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Radny nie widzi, gdzie obywają się wyścigi, bo ten odgłos jest faktycznie głośny z uwagi na 

przerobione układy wydechowe w celu zwiększenia mocy pojazdu. Takich wyścigów tak 

naprawdę nie ujawniono na terenie Powiatu, ale są sygnały, że może dochodzić do takich 

zdarzeń. Dodał, że policjanci pionu ruchu drogowego i prewencji, czyli ci policjanci, którzy są 

codziennie w terenie, oczywiście są pod tym kątem za każdym razem zadaniowani na 

pierwszej, drugiej i trzeciej zmianie.  

Radny Pan Ryszard Zalewski zauważył, że to może nie być nawet kwestia prowadzenia 

wyścigów w mieście tylko na jakimś placu np. wirowanie w kółko. Prawdopodobnie odbywa 

się to niedaleko Carrefoura, albo w pobliżu parku rozrywki w Wodzisławiu Śląskim. 

Wspomniał, że ostatnio takie zdarzenie miało miejsce około dwa/trzy tygodnie temu, 

natomiast jak będzie cieplej to przypuszcza, że może być więcej amatorów.  

Komendant Powiatowy Policji w Wodzisławiu Śląskim Pan Dariusz Zajda powiedział, że 

będzie zwracał uwagę na omawiane kwestie i monitorował sytuację. 

Radny Pan Wojciech Koźlik zauważył, że Komendant Powiatowy Policji na początku swojej 

wypowiedzi przekazał informację o tym, ile gram narkotyków czy środków niedozwolonych 

przypada na jednego policjanta w jednostce. Poprosił o informację, czy sytuacja dealowania 

narkotyków miała miejsce na terenie placówek oświatowych w Powiecie bądź w ich pobliżu. 

Jeśli takie przypadki wystąpiły, prosi o informację, jak zmieniała się dynamika tego zjawiska 

w porównaniu z latami ubiegłymi.  

Komendant Powiatowy Policji w Wodzisławiu Śląskim Pan Dariusz Zajda powiedział, że 

w 2024 roku zabezpieczono 12 kilogramów narkotyków, co daje około 51 gramów 

narkotyków przypadających na jednego policjanta. Poinformował, że były pewne zgłoszenia 

dotyczące osób, które rzekomo handlowały narkotykami, na przykład mężczyzna stoi 

w czarnej kurtce i czapce bejsbolowej i handluje pod szkołą. Niestety, te zgłoszenia nie 

zostały potwierdzone. Natomiast w szkole były dwa przypadki, gdzie ujawniono w szafkach 

śladowe ilości narkotyków. Jednak to nie był dealer, bo dealerzy z reguły mają parę działek. 

Natomiast w tym przypadku uczniowie przynieśli narkotyki do szkoły, żeby pochwalić się 

swoim rówieśnikom.  

Radny Pan Robert Wala odniósł się do Krajowej Mapy Zagrożeń Bezpieczeństwa (KMZB) 

i powiedział, że jest to dobre narzędzie natomiast z pewnością nie jest idealne. Zauważył, że 

w 2024 roku było około 2700 zgłoszeń. Zapytał, czy jeżeli jest to zgłoszenie fałszywe albo żart 

są wyciągane konsekwencje względem tych osób, a także jaka jest tego skala.   

Komendant Powiatowy Policji w Wodzisławiu Śląskim Pan Dariusz Zajda powiedział, że 

każda niepotrzebnie wywołana czynność służbowa wiąże się z konsekwencjami karnymi. 

Zaznaczył, że jest to wykroczenie zgodnie z kodeksem wykroczeń. Natomiast zdarzają się 
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przypadki żartu bądź pomyłki w KMZB, gdzie od razu eliminowane są na przykład wyścigi 

samochodowe na jeziorze, bądź ogniska czy wypalanie traw na jeziorze, albo na zbiorniku 

wodnym. Zdarzają się takie przypadki, ale to jest oczywista oczywistość i od razu takie 

zgłoszenie traktowane jest jako żart czy pomyłka. Natomiast te osoby, które wywołują 

niepotrzebną czynność służbową policji i straży pożarnej są pociągane do odpowiedzialności 

karnej przed sądem, jednak takich przypadków jest bardzo mało.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz ponownie podziękował w imieniu 

wszystkich radnych za działania jakie są podejmowane przez Komendę Powiatową Policji. 

Dodał, że praca Policji jest wysoko oceniana przez mieszkańców Powiatu, za co serdecznie 

dziękuje.  

Rada Powiatu zapoznała się z powyższym sprawozdaniem. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przypomniał, że zgodnie 

z § 15 ust. 2 statutu Rady Powiatu Wodzisławskiego Przewodniczący Rady, w przypadku 

przybycia w trakcie sesji posła lub senatora, umożliwia im zabranie głosu po zakończeniu 

danego punktu obrad, a przed rozpoczęciem kolejnego lub w innym czasie uzgodnionym 

z parlamentarzystą. W związku z powyższym udzielił głosu Poseł Pani Gabrieli Lenartowicz.  

Poseł Pani Gabriela Lenartowicz powiedziała, że bardzo się cieszy z każdego zaproszenia na 

sesję Rady Powiatu, podkreślając, że stara się być obecna osobiście, a jeśli to nie jest 

możliwe, to przynajmniej obserwuje obrady zdalnie. Poinformowała, że niedawno Starosta 

Wodzisławski Pan Leszek Bizoń zaprosił parlamentarzystów do debaty i do zainteresowania 

się tematem dotacji, która została przyznana z KPO dla Szpitala Powiatowego w Wodzisławiu 

Śląskim. Powiedziała, że niezwykle cieszy ją pozyskanie środków na rewitalizację oddziału, 

który był kiedyś samodzielnym szpitalem w Rydułtowach, na opiekę długoterminową, która 

jest niezwykle potrzebna. Dodała, że tą zidentyfikowaną potrzebę potwierdził także 

Wojewoda w tym zakresie, ale chyba każdy w sposób osobisty to odczuwa. Poinformowała, 

że problem, który Pan Starosta podniósł prosząc o interwencję i wsparcie to kwestia 

kontraktowania tych usług. Po pierwsze, Powiat bardzo dobrze się przygotował do tego, 

bowiem krótki okres kwalifikowalności wydatków, przy dużym zakresie projektu wymaga 

bardzo dobrej organizacji oraz bardzo dobrego spięcia się przy wykonaniu tego projektu, 

zwłaszcza, że w KPO podatek VAT nie jest kwalifikowany, więc to są jeszcze dodatkowe 

wysiłki. Z drugiej strony niepewność co do kontraktowania tych zadań z zakresu opieki 

długoterminowej powoduje duże ryzyko przed podpisaniem umowy, bo Powiat sam z siebie, 

co jest oczywiste, gdyż w większości powiatów jest taka sytuacja, nie jest w stanie unieść 

zobowiązań, gdyby ten kontrakt nie był zapewniony. Ponadto po zakończeniu projektu 

muszą być realizowane i osiągnięte wskaźniki, co wiąże się z ryzykiem zwrotu otrzymanej 

dotacji. Powiedziała, że jest to zrozumiała i bardzo odpowiedzialna postawa ze strony władz 

Powiatu oraz Szpitala. Wspomniała, że od razu przygotowała się do tych zadań, ponieważ 
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miało odbyć się kolejne posiedzenie Sejmu. Ponadto miała zaplanowaną wizytę 

w Ministerstwie Zdrowia w innych sprawach, co dawało jej możliwość poruszenia także tego 

tematu i rozeznania sytuacji. Powiedziała, że po pierwsze od strony prawnej problem polega 

na tym, że przy kontraktowaniu świadczeń nie można udzielać wcześniej promesy, więc ta 

ścieżka, która pozwoliłaby odpowiedzialnie podjąć radzie decyzje nie jest możliwa, a droga 

do ewentualnych zmian ustawowych ze względu na krótki czas do podjęcia decyzji jest 

niemożliwa. Podobnie jak inne ścieżki stricte prawne, ale z tego względu, że trochę 

zajmowała się środkami europejskimi, także przy konsultacjach związanych z wdrażaniem 

samego KPO, w porozumieniu z wiceministrem Jerzym Szafranowiczem, doszli do 

rozwiązania tego problemu. Powiedziała, że myśli, iż z punktu widzenia przepisów 

związanych z wdrażaniem środków europejskich i samego KPO odpowiedzialnym za trwałość 

projektu, a tą trwałością jest właśnie kontrakt i prowadzenie działalności oraz osiągnięcie 

tych wskaźników, jest dysponent, czyli Ministerstwo Zdrowia. W związku z tym to na 

Ministerstwie Zdrowia bezpośrednio ciąży odpowiedzialność zapewnienia kontraktowania 

dla tych projektów, które uzyskują dofinansowanie unijne. Technicznie będzie to też 

rozwiązane w takim trybie w jakim to jest możliwe regulaminowo i nad tym trwają prace w 

Ministerstwie. Dodała, że na pewno do czasu potrzeby kontraktowania będzie to już miało 

formułę czysto formalną. Natomiast prawne zapewnienie odpowiedzialności polega na 

interpretacji prawa, które jest oczywiste, czyli na tym, że to dysponent, którym jest  

Ministerstwo Zdrowia odpowiada za trwałość projektu i jego zapewnienie. Powtórzyła, że to 

nie na beneficjencie, Powiecie czy Szpitalu ciąży odpowiedzialność tylko na dysponencie, 

który ma tak to zorganizować, żeby tą trwałość zapewnić. Powiedziała, że dużo czasu 

poświęcili na rozstrzygnięcie tego dylematu, który na pierwszy rzut oka wydaje się oczywisty, 

ale samo stwierdzenie, że jest to oczywiste, nie jest wystarczającym zapewnieniem z punktu 

widzenia prawnej pewności dla odpowiedniego samorządu. Dodała, że chciała przekazać tę 

informację, ponieważ wkrótce będzie  podejmowana decyzje w tej sprawie, czy to na 

dzisiejszej sesji, czy na kolejnych. Powiedziała, że może to przekazać z pełną 

odpowiedzialnością, zwłaszcza że jest to ścieżka wypracowana również dla innych. Dodała, 

że jeśli pojawią się pytania, chętnie na nie odpowie.  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń podziękował za zaangażowanie i zainteresowanie 

się tym tematem. Powiedział, że tak jak wspominał na pierwszym spotkaniu istnieje wielka 

obawa i ryzyko przyjęcia środków, dlatego chciał przed podpisaniem umowy pewne sprawy 

wyjaśnić. Zauważył, że dzisiejsze słowa Pani Poseł Gabrieli Lenartowicz stwarzają szansę 

i nadzieję, że będzie dobrze. Dodał, że w tym samym tonie dzisiaj otrzymał odpowiedź 

z Ministerstwa Zdrowia podpisaną przez Ministra Pana Jerzego Szafranowicza. W związku 

z tym istnieje realna nadzieja, że wszystko skończy się dobrze. Dodał, że w tej chwili czeka 

tylko na dostarczenie ze strony Ministerstwa podpisanej jednostronnie umowy. Wówczas 

„my” też taką umowę podpisujemy i zaczynamy przygotowanie i uruchomienie tego 

oddziału.  
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Radna Pani Krystyna Kuczera powiedziała, że w poprzedniej kadencji zajmowała się 

kwestiami dotyczącymi ochrony zdrowia, dlatego niezmiernie cieszy ją fakt pozyskania 

środków i możliwość rozwijania opieki długoterminowej. Natomiast w tym zakresie dzisiaj na 

portalu Rynek Zdrowia pojawiła się informacja, że trwają rozmowy i prace w Ministerstwie 

Zdrowia i Ministerstwie Rodziny w zakresie opieki długoterminowej. Kwestiami zasadniczymi 

jest to, że obydwa te obszary są finansowane odmiennie. Zauważyła, że ze środków składek 

zdrowotnych są finansowane świadczenia medyczne, natomiast pomoc społeczna z budżetu 

państwa. W związku z tym celem jest wypracowanie takich rozwiązań, które mogłyby 

w przyszłości umożliwić współpracę wszystkich obszarów opieki długoterminowej, zamiast 

ich oddzielnego funkcjonowania. Prace te mają zakończyć się z końcem tego roku. Następnie 

odniosła się do Poseł Pani Gabrieli Lenartowicz i zapytała, czy w tym zakresie posiada więcej 

informacji, a także jak to ma wyglądać w przyszłości. Czy jest to związane z realizacją czy też 

kontynuacją, bądź ewentualnym sprecyzowaniem innego programu, który był przewidywany 

jako senior 75+.   

Poseł Pani Gabriela Lenartowicz odpowiedziała, że nie jest członkiem komisji zdrowia, ale 

bierze do serca te uwagi i zapytania. Powiedziała, że skieruje takie zapytania bezpośrednio 

do resortu, który udzieli konkretnej odpowiedzi, najlepiej na piśmie, gdyż z tego można 

rozliczać. Dodała, że temat niewątpliwie jest ważny, zwłaszcza, że z jednej strony 

społeczeństwo jest starzejące się, a z drugiej staje się coraz bardziej aktywne zawodowo, 

bowiem coraz więcej i dłużej pracuje i to, co kiedyś było domeną kobiet w opiece 

długoterminowej domowej, w tej chwili jest nadmiernym obciążeniem i stanowi dużą 

trudność w pogodzeniu tej aktywności. A jeśli można to łączyć z opieką przemienną, czyli 

opieką profesjonalną i wsparciem w domu, to są to najbardziej efektywne rozwiązania, które 

należy przyjmować. Wspomniała, że pamięta rozmowy na ten temat ze Śp. Marianem 

Zembalą ówczesnym ministrem, który był bardzo zainteresowany rozwiązaniami 

pozwalającymi łączyć kwestie medyczne z opiekuńczymi w sposób najbardziej efektywny, 

czyli taki aby chorych czy seniorów nie izolować od rodzin i społeczeństwa. W tej chwili są 

stosowane rozwiązania nowoczesne, z których można skorzystać. Powtórzyła, że zapyta o te 

kwestie i odpowie na to pytanie.  

Radny Pan Ryszard Zalewski zapytał, czy po podpisaniu umowy, która niebawem nastąpi 

można przystąpić do prac projektowych, a później budowlanych. Zapytał również, czy nie ma 

żadnego ryzyka i jest to faktycznie na 100% pewne.  

Poseł Pani Gabriela Lenartowicz powiedziała, że pewność występuje dopiero w momencie 

zawarcia umowy, a umowa na świadczenia może zostać podpisana wyłącznie w trakcie 

kontraktacji i tylko w takim trybie. Zauważyła, że podpisanie umowy i przyznanie środków na 

inwestycje stanowi gwarancję i umożliwia rozpoczęcie inwestycji, co jest zgodnie z prawem.  
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Radny Pan Ryszard Zalewski powiedział, że rozumie natomiast chodzi o kwestie chociażby 

przygotowania projektu, uzyskania pozwoleń, decyzji i tak dalej. To wszystko trwa, dlatego 

oczekiwanie na kontrakt mogłoby uniemożliwić realizację inwestycji w terminie do 2026 

roku. 

Poseł Pani Gabriela Lenartowicz zauważyła, że w obecnie obowiązujących przepisach nie 

można kontraktować z wyprzedzeniem. To właśnie z tego wynikały dylematy o charakterze 

prawnym. Dodała, że aby to zmienić, należałoby zmienić ustawę, co wiązałoby się z ryzykiem, 

że nie uda się podpisać umowy na dotację. Stąd też wynikała taka, a nie inna interpretacja.  

Radny Pan Ryszard Zalewski wspomniał, że na dzisiejszej sesji przyjmowany będzie apel do 

premiera odnośnie fatalnej sytuacji Szpitala Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim. 

Powiedział, że jego zdaniem jest to problem ogólnopolski, ale w przypadku Szpitala 

Powiatowego, który w tej chwili posiada 73 mln zł zobowiązań i ponad 8 mln zł należności 

wymagalnych świadczy o złej sytuacji. W jego opinii podzielonej przez większość Radnych nie 

jest to kwestia Dyrekcji Szpitala tylko wynika to z systemu. Zauważył, że ostatnie podwyżki 

płac dla lekarzy, podwyżki płac dla pielęgniarek oraz wzrost kosztów powodują, że ta 

działalność jest nierentowna. Nawiązując do kwestii opieki długoterminowej powiedział, że 

utrzymanie się tak trudnej sytuacji mogłoby mieć negatywne skutki. W związku z tym 

zapytał, czy planowane są jakiekolwiek działania naprawcze w zakresie systemu ochrony 

zdrowia, w szczególności dotyczące szpitali powiatowych np. oddłużenie szpitali czy inne 

działania. 

Poseł Pani Gabriela Lenartowicz powiedziała, że sytuacja szpitali powiatowych ma charakter 

systemowy i utrzymuje się od dłuższego czasu. Zaznaczyła, że już od wielu lat podejmowane 

są starania mające na celu jej poprawę. Dodała, że już w poprzednich kadencjach, a nawet 

jeszcze wcześniej, podejmowane były próby reformy struktury szpitali. W tej chwili 

z informacji jakie posiada i co wynika z dostępnych informacji, szpitale powiatowe działają 

wspólnie, w ramach związku lub stowarzyszenia. Organizacja ta, bazując na sile wynikającej 

z liczebności zrzeszonych jednostek, prowadzi wspólne negocjacje dotyczące ewentualnych 

zmian oraz propozycji zasad finansowania, również w zakresie na przykład ryczałtów, które 

mają docelowo poprawić sytuację. Dodała, że wie iż prace nad tymi sprawami trwają. 

Podkreśliła, że dobrze jest, jeśli reprezentantem w rozmowach jest samorząd bądź 

stowarzyszenie szpitali powiatowych ponieważ jej zdaniem to właśnie te podmioty są 

najbardziej predestynowane do tego. Zaznaczyła, że ze strony posłów możliwe jest przede 

wszystkim wsparcie na poziomie legislacyjnym. Dodała, że w tej chwili myśl, iż te rozmowy 

przyniosą dobry rezultat dla wszystkich, bo szpitale powiatowe są najbardziej potrzebne dla 

pierwszych świadczeń. Powiedziała, że wie również, iż Minister Pani Izabela Leszczyna 

zapowiadała rozwiązania związane z tymi świadczeniami, które są najbliżej obywatela 

natomiast samą strukturę, jeśli chodzi o szpitale powiatowe, należy zostawić najbardziej 
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zainteresowanym, którzy mają największa wiedzę w tym zakresie do rozmów, udzielając im 

wsparcie.  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń odniósł się do Radnego Pana Ryszarda Zalewskiego 

i powiedział, że Radny mówił o tym, że to trwa. Podkreślił, że największym problemem jest 

właśnie brak czasu. Powiedział, że obecnie czeka na podpisanie umowy ze strony 

Ministerstwa. Jeśli umowa zostanie podpisana, wówczas natychmiast podjęte zostaną 

działania związane z przygotowaniem realizacji inwestycji, a całość zostanie zrealizowana jak 

najszybciej, ponieważ termin mija z końcem czerwca 2026 roku. Dodał również, że otrzymał 

dzisiaj pismo z Ministerstwa Zdrowia, w którym minister wyraźnie zaznacza, że środki z KPO 

oraz kontrakt NFZ to dwie odrębne kwestie, które nie mogą być w żaden sposób łączone. 

Niemniej jednak w ubiegłym tygodniu przy udziale Posła Pana Krzysztofa Gadowskiego, 

rozmawiał z Minister Panią Izabelą Leszczyną, która powiedziała, że na dzień dzisiejszy jest 

16 szpitali, które otrzymały środki nie mając kontraktu. Ministerstwo wie o tym 

i w najbliższym czasie podejmie działania, żeby tą sytuację rozwiązać. Stwierdził, że nie może 

być sytuacji takiej, że szpital otrzymuje środki, a nie będzie kontraktu. Zauważył, że zarówno 

dzisiejsza wypowiedź Poseł Pani Gabrieli Lenartowicz oraz pismo pani minister stwarzają 

realną szansę na podpisanie kontraktu i przywrócenie do życia jednego z obiektów 

poszpitalnych na terenie kompleksu w Rydułtowach.  

Poseł Pani Gabriela Lenartowicz powiedziała, że trudność wynika z opóźnienia KPO. 

Zauważyła, że okres kwalifikowalności jest bardzo krótki, co stanowi duże wyzwanie. 

Następnie pogratulowała przygotowań do realizacji inwestycji.  

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron podziękował za pozytywną informacje. Powiedział, 

że jest to wiadomość, która daje nie tylko nadzieję, ale i pewność, że projekt będzie miał 

trwałość. Dodał, że jego zdaniem jest to początek rewitalizacji tych obiektów. Następnie 

zaprosił Panią Poseł do obejrzenia obiektów jeszcze przed wszystkimi pracami remontowymi 

ponieważ jak wspomniała Radna Pani Krystyna Kuczera, planowane jest powiązanie sfery 

pomocy społecznej i zdrowia. Wspomniał, że obecnie wraz z miastem Rydułtowy 

pozyskiwane są środki na odbudowę jednego z pawilonów.  

Poseł Pani Gabriela Lenartowicz powiedziała, że to świetnie, zwłaszcza że jest to część 

tradycji kulturowej, związanej z budowaniem zaplecza w obrębie przemysłu. Zauważyła, że 

był to dobry czas na myślenie o ludziach ze strony przemysłu i przemysłowców. 

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że cieszy ją pozyskanie przez Powiat około 20 

mln zł dla mieszkańców Rydułtów. Dodała, że bardzo ją cieszy, iż po wielu latach walki żeby 

nie było pustostanu w Rydułtowach, ruszono z miejsca. Powiedziała, że ma ogromną 

nadzieję, że rzeczywiście zrealizowany zostanie projekt i te pieniądze zostaną wykorzystane, 

a NFZ również wesprze. Powtórzyła, że cieszy się, iż Rydułtowy otrzymały tą szansę.    
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że myśli, iż większość 

radnych podziela te opinie. Dodał, że bardzo się cieszy, że pierwszy krok został zrobiony, 

drugi krok będzie po otrzymaniu umowa, a trzeci krok, jak budynek będzie już gotowy do 

przyjęcia pacjentów. Powiedział, że liczy na pomoc Pani Poseł w uzyskaniu kontraktu 

ponieważ co z tego, że budynek zostanie wyremontowany, jeżeli nie będzie sprawował 

swojej funkcji. Dodał, że myśli, iż drobnymi kroczkami zmierzamy do celu i wszystko się uda.  

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba powiedziała, że bardzo się cieszy z pozyskania 20 mln zł 

dla Szpitala. Przyznała, że była najbardziej pesymistycznie nastawiona, bała się i nadal się boi 

tego, że Szpital weźmie pieniądze a pojawią się trudności, które mogą sprawić problemy. 

Jednak, fakt, że Poseł Pani Gabriela Lenartowicz stara się ją uspokoić i wyjaśnia sytuację, ma 

dla niej ogromne znaczenie. Następnie odniosła się do Pani Poseł i powiedziała, że liczy na to, 

iż swoją działalnością obejmie opieką Szpital, a także będzie wspierała w przekazywaniu 

informacji o sytuacji szpitali powiatowych, ponieważ to także dotyczy szpitala w Raciborzu. 

Dodała, że ma nadzieję, iż w razie pojawiających się problemów, szpital otrzyma 

odpowiednie wsparcie. 

Poseł Pani Gabriela Lenartowicz powiedziała, że oczywiście wesprze działania. Dodała, że 

wydaje jej się, że taka jest jej rola. Podkreśliła, że jest to również kwestia wrażliwości na  

najbliższe otoczenie, łącznie z tłem kulturowym, które jest na śląsku właściwe.   

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że wykonanie tak 

ogromnego zakresu zadania jest naprawdę wyzwaniem. Z tego względu zwrócił się do Pani 

Poseł z prośbą, aby zrobić wszystko, by wydłużyć termin zakończenia programu KPO 

o chociaż kilka miesięcy, aby mogło to zostać spokojnie zakończone. 

Poseł Pani Gabriela Lenartowicz powiedziała, że z informacji jakie posiada te starania na 

poziomie rządowym i ministerialnym są już czynione. Myśli, że jeżeli użyje się dobrych 

i uzasadnionych argumentów, potwierdzonych faktami, uda się to uzyskać.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zauważył, że początkowo mówiono, iż 

tych pieniędzy w ogóle nie będzie. Dodał, że choć środki dotarły nieco późno, to jednak 

istnieje nadzieja. Następnie bardzo serdecznie podziękował Poseł Pani Gabrieli Lenartowicz. 

Ad. 6 

Sprawozdanie z realizacji Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony 

Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego za 2024 rok, stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że zgodnie z zapisami 

uchwały Nr XVI/171/2020 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 30 stycznia 2020 roku 
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w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony 

Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na lata 2020 – 2023, sprawozdanie roczne 

sporządza Komisja Bezpieczeństwa i Porządku oraz przedstawia je na sesji Rady Powiatu. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że Komisja 

Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu zapoznała się z powyższym sprawozdaniem. 

Głosów w dyskusji nie było.  

 

Rada Powiatu zapoznała się z powyższym sprawozdaniem. 

Ad. 7  

Ocena stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego 

w Powiecie Wodzisławskim: 

a) informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Wodzisławiu 

Śląskim o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego Powiatu w 2024 roku, stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że informacja została 

pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Bezpieczeństwa i Porządku, Komisję Infrastruktury 

i Ochrony Środowiska, a także przez Komisję Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu. 

Komendant Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wodzisławiu Śląskim Pan Jacek 

Filas przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego Powiatu w 2024 

roku. Prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

W tym miejscu nastąpiła prezentacja filmu.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz podziękował w imieniu Rady za 

wytrwałą służbę. Dodał, że rok ubiegły był szczególny ze względu na działania powodziowe, 

które zostały pokazane w krótkim filmie. Stwierdził, że choć wszyscy cząstkowo obserwują 

sytuację nie mają wyobrażenia o skali tych problemów. Następnie poprosił, aby przekazać 

wszystkim strażakom jak najserdeczniejsze podziękowania od Rady Powiatu.  

Radna Pani Jolanta Górecka odniosła się do Komendanta Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej i zapytała o aktualnie działającą hałdę Wrzosy I oraz o działania tam firmy 

rekultywacyjnej. Poinformowała, że napływa do niej bardzo dużo interwencji ze strony 

mieszkańców z uwagi na zagrożenia dla zdrowia i życia okolicznych domostw. Zauważyła, że 

wszyscy wiedzą, iż obecnie prowadzone działania są intensywne i dynamiczne. Następnie 

odniosła się do sytuacji z weekendu 14-15 marca br., kiedy na terenie miasta Pszów 

występowało ogromne zapylenie. Zapytała, czy Straż Pożarna reaguje na takie zgłoszenia, 

a także, czy w tym temacie, na przełomie 14-15 marca docierały zgłoszenia od mieszkańców 
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o zapyleniu i czy ewentualnie Straż Pożarna w takiej sytuacji może reagować i zrobić 

zgłoszenia do organów nadzorujących czy też do WIOŚ-u o nadzór nad taką sytuacją, gdyż 

jest to zagrożenie życia dla mieszkańców.  

Komendant Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wodzisławiu Śląskim Pan Jacek 

Filas powiedział, że ten temat w niewielkim stopniu dotyczy ochrony przeciwpożarowej, więc 

Straż Pożarna nie miała na niego dużego wpływu. Dodał, że nie przypomina sobie interwencji 

we wspomnianym przez Radną Panią Jolantę Górecką terminie, jednakże zdarzały się 

interwencje w innych okresach, tylko że działania Straży Pożarnej są tutaj bardzo 

ograniczone. Wyjaśnił, że w takiej sytuacji powietrze badane jest miernikami, aby sprawdzić, 

czy stanowi ono zagrożenie dla bezpieczeństwa. Wspomniał, że z korespondencji wynika, iż 

w sprawę zaangażowane są też inne instytucje. Stwierdził, że temat jest bardzo 

skomplikowany i uciążliwy dla mieszkańców, tylko możliwości Państwowej Straży Pożarnej 

w tym zakresie w jego ocenie są bardzo ograniczone.  

Radna Pani Jolanta Górecka zapytała, czy jeżeli są takie zgłoszenia, to Państwowa Straż 

Pożarna reaguje miernikami, ale nie przekazuje tego problemu wyżej w danym momencie, 

jeżeli jest zgłoszenie od mieszkańców.  

Komendant Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wodzisławiu Śląskim Pan Jacek 

Filas powiedział, że z tego co pamięta takie informacje raczej spływały do Państwowej Straży 

Pożarnej z innych instytucji jak np. WIOŚ. W związku z tym „odbijanie piłeczki” byłoby 

bezsensowne. Poinformował, że jeśli do Straży Pożarnej wpływa zgłoszenie dotyczące tego 

problemu, w miarę możliwości starają się reagować.  

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron poinformował, że temat hałdy Wrzosy I będzie 

przedmiotem jego wystąpienia w sprawozdaniu Starosty z działalności Zarządu Powiatu 

w okresie od ostatniej sesji. Następnie zauważył, że straż pożarna nie jest wzywana do 

gaszenia hałdy. Zauważył, że są to kwestie dotyczące wyłącznie samego właściciela, czyli 

Polskiej Grupy Górniczej lub ewentualnie SRK i dotyczą one zapobiegania pożarom, a nie ich 

gaszenia. Podkreślił, że straż pożarna nigdy do takich rzeczy nie była wzywana. Powtórzył, że 

szczegółowe informacje dotyczące tego, co się wydarzyło i jakie są konsekwencje, przekaże 

w swoim wystąpieniu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Pani Iwona Wajsman odniosła się do Radnej Pani 

Jolanty Góreckiej i powiedziała, że jeśli chodzi o tego typu zgłoszenia to, kiedy podobne 

zdarzenie miało miejsce w Radlinie, takie informacje zostały przekazane do Powiatowego 

Centrum Zarządzania Kryzysowego, które jest w tym momencie władne podejmowania 

jakichś działań. Następnie powiedziała, że z tego co wie we wspomnianym terminie tj. 14-15 

marca br. nie było zgłoszeń. Ponadto powiedziała, że jeżeli takie zgłoszenia są, to na pewno 

odbiera je Powiatowe Centrum Zarządzania Kryzysowego i na pewno niezwłocznie 

podejmowane są działania ze strony Powiatu.  
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Radna Pani Jolanta Górecka doprecyzowała, że nie pyta o to, czy gaszona jest hałda tylko 

o to, czy były zgłoszenia od mieszkańców, a także gdzie mieszkańcy w takiej sytuacji mogą 

prosić o interwencje.  

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Pani Iwona Wajsman powiedziała, że z racji tego, iż 

wcześniej zajmowała się tym tematem pozwoli sobie wyjaśnić. Każdy mieszkaniec jeżeli czuje 

się zagrożony może skorzystać z numeru alarmowego 112. Jeżeli jest to zgłoszenie w którym 

nie ma bezpośredniego zagrożenia życia i mienia, nie jest to w tym momencie kierowane do 

policji bądź straży pożarnej. Od tego jest Powiatowe Centrum Zarządzania Kryzysowego. 

Powiedziała, że widocznie żaden z mieszkańców nie czuł się na tyle zagrożony i nie widział 

konieczności zgłaszania, bo takie interwencje pod numer 112 nie trafiły. Ponadto jeżeli 

chodzi o numery Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego są one ogólnodostępne 

na stronie Powiatu. Dodała, że Powiatowe Centrum działa całodobowo. Powiedziała, że 

Naczelnik Wydziału Obywatelskiego, Ochrony Informacji Niejawnych i Zarządzania 

Kryzysowego, która jest w pełni zaznajomiona z tematem, z pewnością udzieli dodatkowych 

informacji. 

Radna Pani Jolanta Górecka powiedziała, że chciała dopytać, ponieważ wynikła rozbieżność. 

Stwierdziła, że jeżeli te informacje są już publikowane na portalu medialnym i o tym się 

mówi głośno, to jakim cudem Radni nie są o tym informowani. Zapytała także, gdzie 

mieszkańcy mają zgłaszać takie sytuacje, skoro już informują media, a Wiceprzewodnicząca 

Rady Powiatu mówi, że nie ma takich zgłoszeń. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Pani Iwona Wajsman powiedziała, że jeżeli mieszkaniec 

nie widzi zagrożenia to nie dzwoni na numer 112. Zapytała, dlaczego nikt nie zadzwonił na 

numer 112 i nie zgłosił sytuacji, tak jak miało to miejsce w przypadku Radlina, gdzie 

telefonów było kilka. Zauważyła, że w tym przypadku są trochę różne interpretacje. 

W związku z tym albo faktycznie to zagrożenie nie było takie duże, albo mieszkańcy nie 

widzieli takiej potrzeby. Przypomniała, że numery kontaktowe są ogólnodostępne, a mimo to 

nikt nie zadzwonił zarówno do Powiatu jaki i Straży Pożarnej, by zgłosić interwencję. 

Radna Pani Jolanta Górecka stwierdziła, że być może mieszkańcy nie są dobrze 

zorientowani, gdzie mogą zwracać się z takim tematem, skoro idą do mediów.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że należy informować, iż 

numer kryzysowy 112 jest dostępny we wszelkich sprawach i działa 24 godziny na dobę. 

Następnie podziękował Wiceprzewodniczącej Powiatu Pani Iwonie Wajsman, która według 

swoich właściwości i znajomości tematyki zarządzania kryzysowego wyjaśniła sytuację. 

Podziękował również Komendantowi Państwowej Straży Pożarnej za dobrą służbę i działania 

prowadzone na terenie powiatu wodzisławskiego. Dodał, że przygotowany materiał jest 

niezwykle ciekawy. Rada Powiatu zapoznała się z powyższą informacją. 



Strona 17 z 29 
 

b) informacja Starosty Wodzisławskiego o stanie bezpieczeństwa przeciwpowodziowego 

w Powiecie Wodzisławskim w 2024 roku, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Pismo 

z Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu.   

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że informacja została 

pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Bezpieczeństwa i Porządku, Komisję Infrastruktury 

i Ochrony Środowiska, a także przez Komisję Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Rada Powiatu zapoznała się z powyższą informacją. 

c) informacja Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie o retencji wód na 

terenie Powiatu Wodzisławskiego w szczególności możliwości budowy zbiorników 

retencyjnych na wodach Lubomki, Lesznicy oraz Nacyny w celu ograniczenia skutków 

powodzi.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że na sesję zaproszony 

został Dyrektor Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Gliwicach Pan Marcin Jarzyński 

z prośbą o przedstawienie ww. tematu. Jednak do dnia wczorajszego nie otrzymano żadnej 

informacji o możliwości przybycia na dzisiejszą sesję. 

Radna Pani Krystyna Kuczera zauważyła, że już po raz drugi wystosowano zaproszenie do 

Wód Polskich jednak nie doczekano się wizyty przedstawiciela, który na pewno mógłby 

wyjaśnić wiele spraw dotyczących zabezpieczeń przeciwpowodziowych. W związku z tym 

poinformowała, że poprzez Przewodniczącego Rady Powiatu skieruje w formie pisemnej 

zapytania do Wód Polskich odnośnie planów i inwestycji na rok bieżący oraz tych, które będą 

realizowane w przyszłości.    

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz powiedział, że jest to bardzo ważna 

tematyka, ponieważ mówi o retencji na wodach Lubomki, Leśnicy oraz Nacyny. Zauważył, że 

w sytuacjach kryzysowych zapory są potrzebne, dlatego informacja czy coś w tym zakresie 

się dzieje, a także czy w przyszłości Powiat w trakcie powodzi może spodziewać się takich 

skutków jak na Dolnym Śląsku, byłaby potrzebna. 

W związku z powyższym punkt staje się bezprzedmiotowy.  

d) Projekt uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego 

i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu Wodzisławskiego, stanowi załącznik 

nr 12 do protokołu.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu, Komisję Infrastruktury i Ochrony 

Środowiska oraz Komisję Samorządu oraz Strategii i Rozwoju Powiatu.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego 

i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu Wodzisławskiego. W głosowaniu udział 

wzięło 25 radnych. Za przyjęciem głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez 

głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu.  

Uchwała Nr X/113/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie oceny stanu 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu 

Wodzisławskiego została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

Ad. 8  

a) Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od IX sesji stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. Sprawozdanie zostało umieszczone w programie eSesja. 

Informacja o aktualnie prowadzonych postępowaniach o udzielenie zamówienia 

publicznego przez Wydział Funduszy Zewnętrznych i Zamówień Publicznych Starostwa 

Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim, stanowi załącznik nr 16 do protokołu. Informacja 

o realizowanych postępowaniach o udzielenie zamówienia publicznego prowadzonych 

przez Powiatowy Zarząd Dróg w Wodzisławiu Śląskim, stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok przedstawiła prezentację multimedialną, która stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu. 

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron przedstawił prezentację multimedialną, która 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Radny Pan Ryszard Zalewski odniósł się do informacji dotyczącej pozyskania środków na 

opiekę długoterminową, w wysokości 20 mln zł. Powiedział, że z doniesień prasowych 

a także przekazanych w dniu dzisiejszym wynika, że zostały pozyskane środki na 

modernizację szpitala w Rydułtowach w wysokości 20 mln zł, a także że obecnie będą 

ustalenia dotyczące kontraktu na opiekę długoterminową. Prawdopodobnie ten kontrakt 

będzie miał miejsce około maja/czerwca. Ponadto z informacji wynika, że realizacja 

świadczeń, wynikająca z kontraktu, powinna rozpocząć się w połowie 2026 roku. Stwierdził, 

że zapewne Zarząd i Starosta zastanawiali się w jaki sposób przeprowadzić inwestycje, ile 
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czasu zajmie opracowanie dokumentacji, a także postępowanie przetargowe. Zapytał, czy 

przygotowano harmonogram kolejnych działań, czyli od podpisania umowy przez późniejsze 

działania, czy takiego harmonogramu nie ma. Dodał, że ma na myśli bardzo ogólny plan 

ponieważ domyśla się, iż inwestycje związane ze służbą zdrowia wymagają dodatkowych 

zezwoleń i decyzji, które zajmują czas. Stwierdził, że Starosta na pewno jest zorientowany 

w procesie inwestycyjnym, czyli m.in. uzyskaniem wszystkich decyzji, pozwoleń na budowę, 

dokumentacją projektową czy przetargiem. Ponownie zapytał, czy został przygotowany plan 

kolejnych działań, co ile czasu może zająć, a jeżeli jeszcze nie ma, czy można przygotować 

taki plan dla Radnych, aby wiedzieli ile czasu może upłynąć od podpisania umowy do 

zakończenia prac budowlanych, łącznie ze wszystkimi odbiorami związanymi z ochroną 

zdrowia.  

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok  powiedziała, że jej zdaniem wszystkie informacje, które 

dotyczą pozyskanych środków finansowych z KPO i sytuacji, która jest obecnie, zostały już 

dzisiaj przekazane. Dodała, że rozumie, iż w prasie wiele się na ten temat pisze, natomiast 

w tej chwili nie ma nic więcej do dodania z uwagi na to, że umowa nie została jeszcze 

podpisana. Jeśli umowa zostanie podpisana, to znaczy, że Dyrektor Szpitala bierze pełną 

odpowiedzialność za to, że przygotowuje się do realizacji tej inwestycji. Zaznaczyła, że to nie 

Starosta ani Zarząd będzie realizatorem tej inwestycji. Powiedziała, że jeśli Dyrektor podpisze 

odpowiedzialnie taką umowę, to tą umowę musi zrealizować. Wyjaśniła, że nie ma 

możliwości udzielania cotygodniowych, czy comiesięcznych informacji na temat postępu 

inwestycji. Natomiast jeżeli pojawią się konkretne informacje zostaną one przekazane. 

Następnie powiedziała, że jak Radny Pan Ryszard Zalewski zauważył, czasu jest mało dlatego 

nawet trudno oczekiwać od Dyrektora Szpitala harmonogramu, gdyż nie wiadomo, czy 

umowa będzie podpisana w tym tygodniu, w przyszłym tygodniu, za dwa tygodnie czy za trzy 

tygodnie. Stwierdziła, że żeby podejść poważnie do harmonogramu, najpierw trzeba mieć 

realne terminy, zarówno co do podpisania umowy, jak i do jej zakończenia. A dzisiaj tej 

umowy jeszcze nie ma.  

Radna Pani Danuta Maćkowska odniosła się do Wicestarosty Pani Barbary Chrobok 

i powiedziała, że ma nadzieję, iż Dyrektor Szpitala jest świadom odpowiedzialności jaka na 

nim ciąży w związku z tym projektem. Dodała, że jej wypowiedź nie wynika z jakiejś 

złośliwości wobec Pana Dyrektora, ale ma wrażenie, że w pewnych obszarach czegoś 

brakuje. Wynika to między innymi z wyniku finansowego, który za styczeń wyniósł około – 

1 800 000 zł, kolejne za luty. Zaś jeśli dobrze pamięta 17 kwietnia br. mają się rozstrzygnąć 

losy pielęgniarek, które skarżyły Dyrektora Szpitala. Dodała, że dzisiejsze podziękowania są 

wynikiem tego, iż potrafi docenić to, co zostało zrobione. Zauważyła, że mimo iż czasem 

krytykuje, robi to tylko wtedy, kiedy jest to naprawdę konieczne. Jeśli jednak widzi, że coś 

zostało wykonane dobrze, potrafi podziękować i okazać uznanie za dobrze wykonaną pracę. 

Następnie odniosła się do prezentacji Wicestarosty Pani Barbary Chrobok, która omawiała co 

dzieje się w oświacie. Dodała, że jest to temat, który jest jej szczególnie bliski. Powiedziała, 
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że jej zdaniem w oświacie dzieje się bardzo wiele i ma nadzieję, że podobnie jak w stosunku 

do Dyrektora Szpitala, również w tej sytuacji znajdzie się już może nie podwyżka, ale nagroda 

dla Naczelnika Wydziału Oświaty Pani Katarzyny Zöllner – Solowskiej. Zauważyła, że to Pani 

Naczelnik nadzoruje przede wszystkim prace w poszczególnych szkołach oczywiście wspólnie 

ze swoimi współpracownikami. Natomiast Pani Naczelnik mogłaby pochylić się nad 

nagrodami również dla dyrektorów oraz nauczycieli, którzy przygotowali znakomite wnioski, 

bo bez nich ani rusz.   

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok powiedziała, że ma nadzieję, iż Dyrektor Szpitala jest 

osobą poważną i zrealizuje to zadanie. Dodała, że wierzy w to i trzyma kciuki. Natomiast 

należy sobie zdawać sprawę, że przy każdej inwestycji, nie tylko tak dużej, ale i tej 

najmniejszej, nie jest to zależne tylko i wyłącznie od dyrekcji, ale chociażby od firmy, która 

podejmuje pracę w ramach wyłonionego przetargu, gdyż wszystko może się zdarzyć. 

Następnie odniosła się do Wydziału Oświaty i powiedziała, że docenia pracę zarówno Pani 

Naczelnik jak i całego Wydziału oraz wszystkich dyrektorów placówek oświatowych. Dodała, 

że jej obowiązkiem, przyjemnością i dumą jest wspierać ten Wydział, dlatego podejmuje 

każdy najmniejszy pomysł do tego, żeby Oświata miała się jak najlepiej. Dodała, że również 

Zarząd wspiera te działania ponieważ dotychczas nie zdarzyło się, aby jakikolwiek pomysł 

został pozostawiony bez rozpatrzenia czy wsparcia. Powiedziała, że zarówno ona, Zarząd jak 

i Radni są dumni zarówno z pracowników Wydziału Oświaty jak i pracowników szkół, 

pracowników administracji oraz dyrekcji, którzy ten Wydział wspierają.  

Radna Pani Danuta Maćkowska powiedziała, że ma nadzieję, iż w tym przypadku także 

znajdzie się wsparcie finansowe podobnie jak to miało miejsce w odniesieniu do Dyrektora 

Szpitala.  

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok powiedziała, że w ramach powiatu przewidziane są 

nagrody, więc nie ma problemu. Dodała, że Zarząd nie zapomina o tym.  

Radny Pan Wojciech Koźlik odniósł się do przedstawionego problemu hałdy w Rydułtowach 

i powiedział, że z tego co zrozumiał 5 marca została wydana decyzja Starosty zezwalającą 

grupie PGG na przetwarzanie w rejonie hałdy materiału. W związku z tym zapytał, czy 

w decyzji jest mowa o dopuszczeniu kruszenia pozyskanego odpadu na miejscu. Zauważył, że 

podczas jednej z sesji przedstawiciel PGG, zapewnił go, że kruszenia na miejscu pozyskanego 

odpadu nie będzie.  

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron wyjaśnił, że decyzja została wydana przez Starostę 

i dotyczy przetwarzania odpadów w procesie odzysku poza instalacjami i urządzeniami, co 

oznacza, że nie ma możliwości używania innych urządzeń, które kruszyłyby materiał. 

Zaznaczył, że w celu uzyskania odpowiedniego zezwolenia Polska Grupa Górnicza musiała 

zwrócić się do Marszałka ponieważ tylko on jest w stanie wydać taką decyzję. Dodał, że 
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z informacji jakie posiada obecnie wydana decyzja Starosty może być wyłącznie realizowana 

w momencie kiedy będzie najpierw uzyskana decyzja od Marszałka w kwestii przetwarzania 

w instalacjach. Zauważył, że taka jest kolejność. Powiedział, że zgodnie z jego wiedzą Polska 

Grupa Górnicza uzupełniała ten wniosek z uwagi na stwierdzone braki i obecnie czeka na 

decyzję Marszałka. Podkreślił, że wniosek jest w trakcie procedowania u Marszałka.  

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba powiedziała, że wczoraj miała okazję rozmawiać 

z Naczelnikiem Wydziału Komunikacji i Transportu. Z uzyskanych informacji wynikam że 

zakończono już analizę w temacie połączenia komunikacji powiatowej z MZK oraz 

komunikacją miejską. Zapytała, czy planuje się przedstawić jak wyglądają te analizy, a jeśli 

tak to ewentualnie kiedy. 

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok  powiedziała, że pierwsze czytanie wszystkich części, bo 

są cztery części, już było, zostały dostarczone materiały. Obecnie trwają spotkania 

z włodarzami wszystkimi gmin celem omówienia ewentualnych błędów, alternatywnych 

pomysłów czy innych realizacji. Dodała, że audyt podzielony jest na sytuację obecną i na 

rekomendacje, jakie mogą być w przyszłości. Poinformowała, że jeszcze w przyszłym 

miesiącu będą prowadzone rozmowy z włodarzami. Podkreśliła, że w momencie, gdy 

pojawią się konkretne wnioski, radni zostaną o nich poinformowani. 

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba powiedziała, że rozumie, iż są różne warianty natomiast 

ostatecznie zostanie przedstawiony ten właściwy.  

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok powiedziała, że warianty może przedstawić dzisiaj. 

Poinformowała, że pierwszy wariant dotyczy pozostawienia komunikacji tak jak jest obecnie, 

czyli trzech operatorów tj. operator miasta Włodzisław Śląski, operator MZK oraz operator 

PKS, który realizuje umowę dla Powiatu. Drugi wariant dotyczy połączenia MZK z miastem 

Wodzisław Śląski natomiast trzeci, najbardziej rozbudowany, to połączenie Wodzisławia 

Śląskiego, MZK i powiatu wodzisławskiego w formie Powiatowo-Gminnego Związku 

Komunikacyjnego.  

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba zapytała, czy planuje się przedstawić warianty 

najbardziej korzystne dla powiatu i gmin, a także czy w tej chwili są już jakieś ustalenia. Jeśli 

nie ma to prosi o przedstawienie wybranego wariantu. Zapytała, czy jest taka możliwość.  

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok powiedziała, że ta możliwość wystąpi w momencie, 

kiedy rzeczywiście wariant zostanie wybrany. Wyjaśniła, że w audycie nie jest napisane co 

jest najbardziej korzystne dla Powiatu. Ponadto nie ma informacji jaki wariant jest 

najbardziej rekomendowany dla poszczególnych gmin. Dodała, że rekomendowane jest 

połączenie całego transportu pod jednym podmiotem, czyli MZK. Natomiast bardzo dużo 

zastrzeżeń jest po „naszej” stronie co do przedstawianej formuły. Obecnie trwają rozmowy 
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z gminami na temat różnych sytuacji i innych rozwiązań, bo to rozwiązanie, które w tej chwili 

zaproponowała firma z punktu widzenia harmonogramu realizacji jest niemożliwa do 

zrealizowania, właściwie nierealna. Dodała, że w czerwcu musiałaby przedstawić projekt 

uchwały, w którym Powiat wstępuje do Powiatowo-Gminnego Związku Komunikacyjnego. 

Natomiast na dzień dzisiejszy nie jest gotowa, żeby w czerwcu to przedstawić m.in. z powodu  

braku dokumentacji i możliwości realizacji.   

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba stwierdziła, że należy czekać na ustalenia z gminami 

i wówczas zostanie przekazana informacja na temat sytuacji, w tym przedstawienie za 

i przeciw. 

Wicestarosta Pani Barbara Chrobok powiedziała, że na tą chwilę może powiedzieć jaka jest  

rekomendacja, jednak z punktu widzenia Powiatu ta rekomendacja jest dobra dla samej 

realizacji połączeń, natomiast nie jest możliwa do przeprowadzenia.  

Radna Pani Jolanta Górecka odniosła się do tematu hałdy Wrzosy I w Pszowie. Powiedziała, 

że jej zdaniem jest to obecnie temat bardzo ważny dla mieszkańców okolicznych terenów. 

W związku z tym zwraca się z prośbą w imieniu mieszkańców i prosi o informację, kto 

nadzoruje oddziaływanie na środowisko oraz proces rekultywacji tej hałdy, a także do kogo 

mieszkańcy mają zgłaszać się z wątpliwościami w związku z poczuciem zagrożenia dla ich 

zdrowia na tym terenie i czy kontrolowana jest jakość powietrza wokół terenu tej hałdy. 

Stwierdziła, że mieszkańcy są godni konkretnych informacji, w tym czy rzeczywiście ta 

rekultywacja nie jest szkodliwa dla ich zdrowia i życia oraz do kogo ewentualnie mają się 

zgłaszać w momencie poczucia jakiegoś zagrożenia.  

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron powiedział, że w tej chwili na tym zwałowisku 

prowadzone są prace projektowe w celu zapobieżenia dalszego zapożarowania. Prace 

projektowe polegają na znalezieniu skutecznego sposobu na odcięcie dopływu tlenu. 

Planowana jest metoda pokrycia hałdy materiałem prawdopodobnie gliną, która doprowadzi 

do wygaszenia wewnętrznego zwołowiska. Takie są obecnie założenia. Jak już wspominał 

w wystąpieniu, harmonogram prac nieco się wydłużył, ponieważ umowa z Narodowym 

Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej została podpisana dopiero w grudniu. 

Powtórzył, że w tej chwili trwają prace projektowe i myśli, że w drugim bądź trzecim 

kwartale 2025 roku zostanie wyłoniona firma, która zacznie prowadzić prace zabezpieczające 

przed dalszym zapożarowaniem hałdy. Zauważył, że to co obecnie dzieje się na hałdzie to 

właśnie interwencje próbujące zlikwidować zapożarowania, które się wzniecają. Następnie 

odniósł się do pytania dotyczącego tego, do kogo należy się zgłaszać w przypadku 

wystąpienia zagrożenia. Poinformował, że odpowiedzialną instytucją jest Spółka 

Restrukturyzacji Kopalń. Dodał, że możliwe jest udostępnienie kontaktu do osoby 

bezpośrednio nadzorującej ten proces, jeśli spółka wyrazi na to zgodę. Natomiast 

w przypadku zagrożenia mieszkańcy mogą kierować się również do władz Miasta Pszów, 

https://www.gov.pl/web/nfosigw
https://www.gov.pl/web/nfosigw
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Wydziału Ochrony Środowiska Starostwa Powiatowego bądź do Powiatowego Centrum 

Zarządzania Kryzysowego. Zauważył, że są to cztery punkty które przyjmą zgłoszenie.   

Radna Pani Jolanta Górecka zapytała, czy kontrolowana jest jakość powietrza wokół terenu 

hałdy.  

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron poinformował, że Wojewódzki Inspektor Ochrony 

Środowiska to jedna z instytucji, która powinna prowadzić na bieżąco kontrole. Dodał, że 

monitoring wprowadzony jest na dwóch hałdach, tj. hałdy w Radlinie oraz wokół hałdy 

w Rydułtowach, ponieważ właścicielem tych hałd jest Polska Grupa Górnicza, która 

w ustaleniach pomiędzy samorządami oraz społecznością prowadzi bieżący monitoring 

wszystkich zjawisk, które dzieją się na obu tych hałdach. Natomiast w przypadku hałdy 

Wrzosy I właścicielem jest SRK i nie było takich zaleceń. Ponadto nie ma wpływu na to żeby 

coś takiego wymusić na samym SRK.  

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń poinformował, że Wojewódzki inspektor Ochrony 

Środowiska jest jedyną w kraju specjalistyczną służbą, która może reagować na bieżąco 

i dysponuje kompetencjami w tym zakresie. Dodał, że inspektorat ten bywa potocznie 

określany jako „policja środowiskowa”, ponieważ tylko on może z dnia na dzień 

przeprowadzić kontrolę, wejść na teren, zakazać coś, czy nakazać. Podkreślił, że każda inna 

instytucja jest mało skuteczna a działania są długofalowe.  

Radna Pani Jolanta Górecka podziękowała Staroście za odpowiedź. Następnie 

podsumowała, że mieszkańcy jeżeli mają wątpliwości co do zagrożenia środowiska czy 

zagrożenia w powietrzu mają zgłaszać się do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 

Środowiska o interwencję.  

b) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat Wodzisławski, 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że Komisja Oświaty, 

Kultury i Sportu zapoznała się ze sprawozdaniem. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Powiatu zapoznała się z powyższym sprawozdaniem. 

Ad. 9  

a) Projekt uchwały w sprawie środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych, stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Zdrowia i Pomocy i Społecznej oraz Komisję 

Budżetu. 

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba powiedziała, że z racji tego, iż Powiatowa Społeczna 

Rada ds. Osób Niepełnosprawnych przy staroście wodzisławskim uczestniczyła w podziale 

środków chciała poinformować, że w porównaniu z poprzednim rokiem otrzymano mniej 

środków, o około 89 400 zł. Zaś na Warsztaty Terapii Zajęciowej przeznaczono większą kwotę 

niż w ubiegłym roku, co jest związane ze wzrostem płac oraz utworzeniem dodatkowych 

pięciu miejsc w warsztatach, tj. o 284 000 zł. Środki na pozostałe zadania zostały zmniejszone 

o około 374 000 zł. W związku z tym, Powiatowa Społeczna Rada ds. Osób 

Niepełnosprawnych rekomendowała Staroście wystosowanie pisma do PFRON z prośbą 

o dodatkowe środki. Dodała, że Rada również planuje napisać do PFRON. Przypomniała, że 

podobna sytuacja miała już miejsce kilka lat temu i wówczas takie pisma przyniosły 

pozytywne efekty. Powiedziała, że ma nadzieję, iż dzięki wsparciu Starosty sytuacja się 

poprawi i zostaną przyznane dodatkowe środki.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem 

głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Uchwała Nr X/114/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta 

stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

b) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr 

VIII/89/2024 z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego 

na 2025 rok wraz z załącznikami, stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu, Komisję 

Infrastruktury i Ochrony Środowiska oraz Komisję Budżetu.   

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/89/2024 

z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego na 2025 rok wraz 

z załącznikami. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem głosowało 
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25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego 

głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Uchwała Nr X/115/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/89/2024 z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie budżetu 

Powiatu Wodzisławskiego na 2025 rok wraz z załącznikami, została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

c) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr 

VIII/88/2024 z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Wodzisławskiego na lata 2025-2041, stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/88/2024 

z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Wodzisławskiego na lata 2025-2041. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za 

przyjęciem głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. 

Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Uchwała Nr X/116/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/88/2024 z dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wodzisławskiego na lata 2025-2041, została 

podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

d) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia apelu do Prezesa Rady Ministrów w sprawie 

wsparcia finansowego Szpitala Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim oraz podjęcie 

szeregu pilnych działań w celu uzdrowienia systemu ochrony zdrowia w Polsce, stanowi 

załącznik nr 30 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Zarząd Powiatu.  

Radny Pan Ryszard Zalewski powiedział, że jego zdaniem nie ma potrzeby dodawania 

niczego więcej do treści apelu. Natomiast na pewno powinien trafić do lokalnych 

parlamentarzystów. Stwierdził, że nie wie czy zostanie on faktycznie rozesłany. Jednak 

zauważył, że nawet Poseł Pani Gabriela Lenartowicz, obecna podczas posiedzenia, nie do 

końca wiedziała o bardzo trudnej sytuacji Szpitala. W związku z tym uważa, że apel ten 

powinien zostać wysłany do parlamentarzystów z okręgu wyborczego nr 30. Zastanawia się 

czy apel może być rozesłany automatycznie, czy należy dokonać jakiejś zmiany.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poprosił o opinię panią mecenas.  

Radca Prawny Pani Aleksandra Miera-Spyra wyjaśniła, że adresatem apelu jest Prezes Rady 

Ministrów, natomiast nie ma przeszkód, aby jego treść została również przesłana do 

wiadomości. Zaznaczyła, że apel, jako uchwała, po podjęciu będzie dokumentem jawnym 

i zostanie opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. W związku z tym, jeśli pojawi się 

wola jego rozesłania, nie ma ku temu żadnych przeszkód. 

Starosta Wodzisławski Pan Leszek Bizoń powiedział, że inicjatorem uchwały jest Komisja 

Zdrowia i Pomocy Społecznej, zaś uchwała jest podejmowana przez Radę Powiatu. 

W związku z tym jeśli Rada zdecyduje o przekazaniu apelu do wszystkich zainteresowanych, 

nie będzie żadnego problemu z jego rozesłaniem. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz stwierdził, że nie stanie się nic złego 

jeżeli parlamentarzyści zostaną poinformowani, iż uchwała została skierowana do Prezesa 

Rady Ministrów. Dodał, że jeśli wszyscy zgadzają się z takim poglądem, można przystąpić do 

głosowania. Powtórzył, że nie istnieją żadne przeszkody, by uchwałę przekazać również do 

wiadomości parlamentarzystom. 

Członek Zarządu Pan Arkadiusz Skowron stwierdził, że Radny Pan Ryszard Zalewski wchodzi 

w politykę, a kryzys w ochronie zdrowia jest od wielu lat. Zauważył, że jest to kolejny już apel 

mający na celu zwrócenie uwagi na potrzebę uzdrowienia systemu zdrowotnego. Podkreślił, 

że to się nie dzieje z dnia na dzień. Dodał, że wysyłanie kolejnych apeli zmierza do poprawy 

sytuacji, ale niestety to nie jest proces z dnia na dzień. Powiedział, że obecny Rząd jest 

dopiero od półtora roku i dopiero teraz może wdrażać swoje reformy. Dodał, że przez 

poprzednie 8 lat też była taka możliwość, jednak nie wie czy wówczas było równie wiele apeli 

skierowanych do ówczesnego premiera, jak obecnie.  

Radny Pan Ryszard Zalewski powiedział, że absolutnie nie chodzi o żadną politykę, tylko 

o to, aby parlamentarzyści z okręgu wyborczego nr 30 wiedzieli, że taki apel jest wysyłany, 

a także, że apel zawiera konkretne informacje jak np. te o wysokości zobowiązań ogółem 

(73 mln zł) oraz zobowiązań wymagalnych (8 mln zł). Powtórzył, że nie chodzi o żadną 

politykę.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia apelu do Prezesa Rady Ministrów w sprawie wsparcia 

finansowego Szpitala Powiatowego w Wodzisławiu Śląskim oraz podjęcie szeregu pilnych 

działań w celu uzdrowienia systemu ochrony zdrowia w Polsce. W głosowaniu imiennym 

udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez  

głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego głosowania stanowi załącznik nr 31 do 

protokołu. 

Uchwała Nr X/117/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie przyjęcia apelu do 

Prezesa Rady Ministrów w sprawie wsparcia finansowego Szpitala Powiatowego 

w Wodzisławiu Śląskim oraz podjęcie szeregu pilnych działań w celu uzdrowienia systemu 
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ochrony zdrowia w Polsce, została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 32 

do protokołu. 

e) Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych 

z budżetu Powiatu Wodzisławskiego dla publicznych i niepublicznych szkół i placówek 

prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 

terytorialnego, stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych 

z budżetu Powiatu Wodzisławskiego dla publicznych i niepublicznych szkół i placówek 

prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 

terytorialnego. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem głosowało 

25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik imiennego 

głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Uchwała Nr X/118/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobrania 

i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Powiatu Wodzisławskiego dla publicznych 

i niepublicznych szkół i placówek prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne 

niebędące jednostkami samorządu terytorialnego, została podjęta jednogłośnie. Uchwała ta 

stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

f) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/102/2025 Rady Powiatu 

Wodzisławskiego z dnia 30 stycznia 2025 r., stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu.  

Głosów w dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/102/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego 

z dnia 30 stycznia 2025 r. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem 

głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
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Uchwała Nr X/119/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zmiany Uchwały Nr 

IX/102/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 30 stycznia 2025 r., została podjęta 

jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

g) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/103/2025 Rady Powiatu 

Wodzisławskiego z dnia 30 stycznia 2025 r., stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu.  

Głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz przystąpił do głosowania imiennego 

projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/103/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego 

z dnia 30 stycznia 2025 r. W głosowaniu imiennym udział wzięło 25 radnych. Za przyjęciem 

głosowało 25 radnych, bez głosów przeciwnych, bez głosów wstrzymujących się. Wynik 

imiennego głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Uchwała Nr X/120/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego w sprawie zmiany Uchwały Nr 

IX/103/2025 Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 30 stycznia 2025 r., została podjęta 

jednogłośnie. Uchwała ta stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że zgodnie z art. 21 ust. 

9 pkt 12 ustawy o samorządzie powiatowym, interpelacje i zapytania muszą zostać złożone 

na piśmie, a odpowiedzi też są udzielane pisemnie. 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, iż w okresie 

międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja ani zapytanie.  

Radna Pani Joanna Rduch-Kaszuba złożyła interpelację w sprawie hałdy w Radlinie, która 

stanowi załącznik nr 42 do protokołu.   

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz poinformował, że zgodnie z zapisami 

§18 ust. 2 Statutu Powiatu Wodzisławskiego wnioski  mogą być zgłaszane ustnie lub 

pisemnie.  

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz zapoznał radnych z: 

 harmonogramem posiedzeń Komisji Rady Powiatu Wodzisławskiego w miesiącu kwietniu 

2025 roku, 

 harmonogramem posiedzeń sesji na najbliższe miesiące, 

 petycją w sprawie remontu drogi powiatowej nr 5022S,  
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 opinią prawną dot. petycji w sprawie remontu drogi powiatowej 5022S, 

 pismem Dyrektora Wojewódzkiego Szpitala Chorób Płuc, 

 pismem NFZ dotyczącym Uchwały VIII/95/2024, 

 pismem Ministra Zdrowia dotyczącym Uchwały Nr VIII/95/2024.  

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz Chrószcz złożył wszystkim zebranym 

życzenia radosnych, spokojnych i wesołych Świąt Wielkanocnych. 

Ad. 13 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu Pan Tadeusz 

Chrószcz zamknął obrady X sesji Rady Powiatu Wodzisławskiego. 

Protokołowały: 

Dorota Haleš 

Patrycja Wolska  

 

Przewodniczący Rady 

Powiatu Wodzisławskiego 

 

Tadeusz Chrószcz 
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